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Zápis z 25. schůze představenstva České advokátní komory (ČAK, Komora), 

která se konala ve dnech 5. – 6. února 2024 v zasedací síni ČAK, Národní 16, Praha  

 

5. února 2024 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

JUDr. Monika Novotná 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Kamil Blažek 

Mgr. František Korbel, Ph.D. 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Tomáš Sokol 

Mgr. Lukáš Trojan 

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

JUDr. Hana Gawlasová 

Mgr. Pavel Kroupa 

JUDr. Antonín Mokrý 

JUDr. Jan Mikš 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

 

 

JUDr. Petr Čáp 

PhDr. Iva Chaloupková 

 

 

 

 

 

OMLUVENI:  

JUDr. Martin Maisner, Ph.D., MCIArb 

 

 

 

 

JUDr. Karel Brückler 

JUDr. Tomáš Herblich 

 

 

 

 

JUDr. Irena Schejbalová 

 

Předseda zahájil schůzi a nechal hlasovat o schválení pořadu této schůze představenstva, který 

byl členům a náhradníkům představenstva rozeslán a je též k dispozici na Sharepointu 

představenstva: 

 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že pořad této schůze představenstva byl schválen. 

a) Zastavení řízení   

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 
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Kontrola úkolů z předchozích schůzí představenstva (JUDr. Němec, JUDr. Čáp)  

K bodu 2b) dubnové schůze 

Úkol: Ad návrh postupu ve věci advokátních úschov:  

Představenstvo České advokátní komory ukládá IT oddělení ČAK, aby ve spolupráci s odborem 

vnější a vnitřní legislativy ČAK připravilo detailní podmínky 2. etapy postupu a předložil návrh 

na zajištění její realizace. 

Úkol trvá.   

Představenstvo České advokátní komory ukládá předsedovi, aby následně smluvně zajistil 

spolupráci Komory s jednotlivými bankami ve věci advokátních úschov. 

Úkol trvá do implementace fáze 2. 

K bodu 8a) zářijové schůze: 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje odbor legislativy, aby sledoval případné 

legislativní změny ve věci použitelnosti poznatků zpravodajských služeb v trestním řízení 

a případně neprodleně informoval představenstvo.    

Úkol trvá. 

K bodu 4a) listopadové schůze: 

Úkol: JUDr. Žižlavský navrhuje, aby byla provedena revize postupu při zápisu zahraničních 

advokátů do seznamu vedeného ČAK, a to zejména posuzování podmínky stanovené v § 5a 

odst. 1 písm. a) zákona o advokacii, pokud jde o slučitelnost podmínek, za nichž tento žadatel 

poskytuje právní služby, s naším zákonem o advokacii. Navrhuje vyžádat zprávu od Odboru 

výchovy a vzdělávání ČAK a Odboru matriky ČAK, jakým způsobem je v současné době 

zkoumána slučitelnost podmínek, za nichž žadatel o zápis do seznamu advokátů jako zahraniční 

advokát poskytuje právní služby, s naším zákonem o advokacii.  

Odbor výchovy a vzdělávání ČAK spolu s Odborem matriky ČAK zprávu připravují, bude 

předložena na únorovou schůzi představenstva.  

Věc je na programu dnešní schůze pod bodem 5 d).   

K bodu 2b) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory zřizuje pracovní skupinu ve složení 

JUDr. Justoň, Mgr. Blažek, JUDr. Němec, JUDr. Čáp, JUDr. Novotná a JUDr. Trubač, a to 

za účelem přípravy návrhu koncepce zřízení fondu, který by mohl sloužit k finanční pomoci 

klientů poškozených advokátem.  
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Pracovní skupina předloží představenstvu návrh koncepce fondu do konce června 2024.  

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru vnějších vztahů ČAK, aby připravil 

podrobné podkladové materiály k advokátním úschovám pro veřejnost i advokáty. 

Věc je na programu dnešní schůze pod bodem 2 b). 

K bodu 7i) prosincové schůze: 

Úkol: Ad případné uplatnění připomínek k řízení o předběžné otázce před Soudním dvorem EU 

(SD EU) ve věci C-432/23.  

JUDr. Petr Svoboda sdělil, že podle informací z Ministerstva spravedlnosti uplynula v řízení 

o předběžné otázce před SD EU ve věci C-432/23 lhůta k podání písemných stanovisek. V řádu 

několika týdnů by měla být doručena vyjádření těch, kteří svá stanoviska ve lhůtě zaslali 

(ostatní členské státy, Evropská komise), spolu s dotazem SD EU, zda si bude Česká republika 

prostřednictvím vlády přát podat odůvodněnou žádost o ústní jednání. Na základě uplatněných 

stanovisek bude na zvážení ČAK, zda bude následně usilovat o požadavek ústního jednání.  

Představenstvo ukládá MEZ, aby ve spolupráci s JUDr. Svobodou sledovali vývoj v této věci 

a pověřuje tajemníka, aby v případě potřeby o uvedené otázce nechal rozhodnout 

představenstvo per rollam.  

K bodu 6c) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru výchovy a vzdělávání ČAK, 

aby zpracoval a předložil finanční analýzu stávajícího systému vzdělávání advokátních 

koncipientů, pokud možno s historií před covidovým obdobím, kdy byly zahájeny vzdělávací 

semináře hybridní formou, včetně vyhodnocení hybridního modelu vzdělávání. 

Návrh koncepce i finanční analýza budou projednány na schůzi Výboru pro výchovu 

a vzdělávání 12. 1. 2024, koncepce reformy bude předložena na únorovou schůzi 

představenstva.  

Věc je na programu dnešní schůze pod bodem 5b).  

K bodu 6e) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru výchovy a vzdělávání ČAK,  

aby projednal s Centrem práva, technologií a digitalizace Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

jeho nabídku na provedení pěti přednášek z oblasti ICT a v případě dohody zařadil nabízené 

přednášky do programu vzdělávání advokátů. 

Odbor výchovy a vzdělávání projedná věc s Právnickou fakultou Univerzity Karlovy v průběhu 

ledna 2024. 

Věc je na programu dnešní schůze pod bodem 5c). 



Zápis z 25. schůze představenstva ČAK   

5. – 6. února 2024 

 

4 

 

 

K bodu 8a) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory žádá Sekci pro trestní právo ČAK, 

aby na základě informací advokátů provedla analýzu zaslaných soudních rozhodnutí o krácení 

odměn ustanovených obhájců a aby zpracovala podnět pro Ministerstvo spravedlnosti 

ke zjednání nápravy.  

Představenstvo žádá Výbor pro advokátní etiku a Sekci pro advokátní právo o přípravu 

stanoviska ohledně povinnosti advokáta vykonat v rámci zastupování veškeré úkony právní 

služby dle pokynů klienta, jakož i úkony, které advokát považuje za nezbytné k ochraně 

či prosazení oprávněných zájmů klienta.  

Mgr. Trojan informoval, že Výbor pro advokátní etiku projednával věc korespondenčně a dosud 

nepřijal  stanovisko. Z tohoto důvodu bude svolána schůze výboru, jejímž předmětem bude  

další projednání a následné schválení stanoviska. Stejně tak informuje JUDr. Trubač ohledně 

Sekce pro advokátní právo. Věc bude předložena na březnovou schůzi představenstva.  

Tajemník informuje představenstvo, že na základě zveřejněné výzvy, aby advokáti sdíleli 

s ČAK svoje zkušenosti s krácením odměn, shromáždila ČAK velké množství podnětů 

od advokátů, které jsou též předkládány příslušným odborným sekcím ČAK.  

Na základě předběžné analýzy se jeví, že ačkoli Ministerstvo spravedlnosti (MSp) opakovaně 

upozorňuje, že ke krácení advokátních odměn nedochází z důvodu na straně MSp nebo 

z důvodů rozpočtových, v praxi se nejedná o ojedinělý problém, ale zřejmě o  systémovou 

záležitost, která patrně souvisí s tím, že prostředky určené na hrazení odměn soudy 

ustanovených advokátů mají soudy ve stejné rozpočtové kapitole jako ostatní věcné výdaje, 

takže při hledání provozních úspor šetří též  na odměnách advokátů.  

Představenstvo pověřuje předsedu, aby inicioval uspořádání konference / kulatého stolu 

k tomuto tématu za účasti zástupců soudů např. na půdě Justiční akademie.   

Odboru vnější a vnitřní legislativy ČAK (dále též jen LO nebo Legislativní odbor)  se ukládá 

provést analýzu a vyhodnocení podnětů advokátů.  

Zároveň je třeba prověřit, jaké rozpočtové prostředky byly ve státním rozpočtu historicky 

alokovány na odměny advokátů ex offo.  

K bodu 8e) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory pověřuje JUDr. Martina Maisnera, 

aby na únorovou schůzi představenstvo předložil podrobný návrh spolupráce a sponzorství 

ČAK na konferenci ODR FORUM, která se bude v roce 2024 konat v Praze. 

Úkol trvá. 

K bodu 8h) prosincové schůze: 
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Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí předložený materiál 

k možnostem ČAK zřídit nadaci či nadační fond a pověřuje pracovní skupinu ve složení 

JUDr. Plachká, JUDr. Žižlavský a JUDr. Justoň, aby připravila konkrétní právní podklady 

směřující k založení nadačního fondu, jehož základním účelem bude zejména financování 

bezplatné právní pomoci, podpora dobrého jména advokacie, poskytování darů na veřejně 

prospěšné účely, poskytování sociální pomoci, vzdělávání a osvěta laické i odborné 

se zaměřením na advokátní problematiku. 

Odbor vnější a vnitřní legislativy ČAK ve spolupráci s JUDr. Plachkou shromažďuje informace 

a zpracovává dokumenty potřebné pro případné  založení nadačního fondu. Věc bude 

předložena na únorovou schůzi představenstva.  

Práce na této věci pokračují, kompletní zpráva a podklady budou předloženy na březnovou 

schůzi představenstva. 

K bodu 2c) lednové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory ukládá předsedovi, aby osobám poškozeným 

v kauze Suková na jejich žádosti o odškodnění odpověděl v tom smyslu, že ČAK lituje situace 

způsobené klientům advokátkou JUDr. Hanou Sukovou, avšak odmítá odpovědnost ČAK 

za případně způsobené újmy. Ministerstvo spravedlnosti pak bude informováno ve stejném 

duchu jako poškození.  

Dopisy poškozeným i Ministerstvu spravedlnosti byly odeslány.  

K bodu 2g) lednové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy ČAK, 

aby zaslal Ministerstvu spravedlnosti stanovisko ČAK k návrhu novely advokátního tarifu tak, 

aby neobsahovala maximální hranici mimosmluvní odměny advokáta ustanoveného soudem. 

Stanovisko bylo Ministerstvu spravedlnosti odesláno. 

K bodu 3a) lednové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí návrh Etického kodexu 

zaměstnance ČAK a ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy ČAK, aby do návrhu zapracoval 

případné připomínky členů představenstva a orgánů ČAK a poté předložil upravený návrh 

ke schválení. 

JUDr. Justoň informuje, že návrh Etického kodexu zaměstnance ČAK bude předložen 

na březnovou schůzi představenstva. 

K bodu 3b) lednové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory schvaluje návrh vyjádření ČAK k  usnesení 

Ústavního soudu I. ÚS 3362/2022 ze 6. prosince 2023, kterým bylo plénu Ústavního soudu 
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navrženo zrušení § 151 odst. 2 věty první občanského soudního řádu, s tím, že představenstvo 

ČAK nepodporuje znovuzavedení již jednou Ústavním soudem zrušené paušální náhradové 

vyhlášky, neboť paušální náhrada nákladů soudního řízení zásadním způsobem nereflektuje 

náklady právního zastoupení v závislosti na složitosti a trvání věci. Představenstvo ukládá 

předsedovi, aby vyjádření zaslal ve stanovené lhůtě Ústavnímu soudu. 

Vyjádření Ústavnímu soudu bylo odesláno.  

Představenstvo pověřuje JUDr. Němce, aby se obrátil na MSp s naléhavou žádostí o vydání 

vyhlášky o novele advokátního tarifu v návaznosti na již vypořádané připomínky.   

K bodu 3c) lednové schůze: 

Zákon o znalcích: Legislativnímu odboru se ukládá sledovat legislativní proces k novele zákona 

o znalcích včetně vypořádání připomínek ČAK ohledně soukromých znaleckých posudků též 

ve vztahu k § 127a občanského soudního řádu. 

Odbor legislativy návrh zákona monitoruje.   

Zákon o lobbování: Legislativnímu odboru se ukládá sledovat osud zákona o lobbování 

v Poslanecké sněmovně (PS) a pokusit se uplatnit připomínky v průběhu jejího projednávání.  

Legislativní odbor návrh zákona monitoruje a jakmile bude načten v Poslanecké sněmovně 

(PSP), bude předložen pozměňovací návrh.  

Zákon o hromadných žalobách: JUDr. Justoňovi se ukládá, aby se účastnil jednání Ústavně 

právního výboru PSP k projednávání zákona o hromadných žalobách.  

JUDr. Justoň informuje, že se předmětného jednání ÚPV zúčastnil.  

Novela soudního řádu správního: JUDr. Novotná upozorňuje na obsah návrhu novely, který 

obsahuje novou úpravu nepřijatelnosti kasačních stížností a možnost přezkoumání stavovských 

předpisů. Sekce pro právo veřejné ČAK k návrhu připravuje stanovisko, které Legislativní 

odbor uplatní v rámci připomínkového řízení.  

JUDr. Justoň informuje, že připomínky byly uplatněny.  

Legislativnímu odboru se dále ukládá uplatnit připomínky ČAK v rámci jednání Legislativní 

rady vlády k návrhu novely zákona č. 7/2002 Sb., o řízení ve věcech soudců, státních zástupců 

a soudních exekutorů.  

JUDr. Justoň informuje, že Legislativní rada vlády (LRV) již návrh zákona projednala, v úvahu 

připadá jedině pozměňovací návrh v Poslanecké sněmovně ČR, pokud jej Komora bude chtít 

prosazovat. Představenstvo pověřuje Legislativní odbor, aby připravil pozměňovací návrh 

k vládnímu návrhu zákona s tím, že bude uplatněn v rámci legislativního procesu v PSP.  
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K bodu 6a) lednové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory jmenuje zástupcem ČAK v Mezinárodní unii 

advokátů (UIA) Dr. iur. Erwina Hanslika a ukládá Odboru mezinárodních vztahů, aby změnu 

zástupce České advokátní komory v UIA organizačně zajistil. Představenstvo žádá 

Dr. Hanslika, aby představenstvo průběžně informoval o činnosti UIA. 

Odbor mezinárodních vztahů ČAK (odbor MEZ) informoval UIA o změně zástupce České 

advokátní komory. Dr. Iur Hanslik se již aktivně podílel na sepsání zprávy z UIA 

do pravidelného souhrnného článku zástupců ČAK v mezinárodních organizacích, který vyjde 

v březnovém Bulletinu advokacie. 

K bodu 6b) lednové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory souhlasí s uspořádáním semináře se zástupci 

Hospodářské komory Santa Cruz de Tenerife zaměřeného na daňovou problematiku a pověřuje 

Odbor mezinárodních vztahů, aby ve spolupráci s Odborem výchovy a vzdělávání organizaci 

tohoto semináře zajistil.  

Odbor mezinárodních vztahů ve spolupráci s odborem výchovy a vzdělávání pracuje 

na organizaci semináře. Po dohodě s Hospodářskou komorou Santa Cruz de Tenerife 

se seminář uskuteční dne 18. dubna 2024. Program bude připraven v následujících dvou 

týdnech.  

K bodu 6d) lednové schůze: 

Úkol: Na ČAK se obrátila Tokijská advokátní komora s návrhem navázání spolupráce 

a uspořádání společného semináře 20. února 2024 v Tokiu. Představenstvo tuto nabídku 

projednalo s tím, že účast zástupce vedení ČAK na tomto semináři v únoru 2024 v Tokiu není 

zejména z časových důvodů možná. Pověřilo Mgr. Vojířovou, aby připravila odpověď českému 

velvyslanectví v Tokiu. 

Mgr. Vojířová vešla v kontakt s českým velvyslanectvím v Tokiu a omluvila neúčast zástupců 

ČAK na semináři dne 20. února 2024. Předseda ČAK následně souhlasil s natočením video-

zdravice, prostřednictvím které přivítá účastníky semináře v Tokiu. Zároveň odbor MEZ 

zpracuje o ČAK pro účely semináře stručnou informaci, kterou přednese zástupce českého 

velvyslanectví v Tokiu.  

K bodu 7b) lednové schůze: 

Úkol: Ad prohlídky koncipientů při vstupu do soudních budov: Představenstvo České advokátní 

komory pověřuje předsedu, aby zaslal předsedům všech soudů dopis se žádostí o analogickou 

aplikaci § 7 odst. 2 zákona o soudech a soudcích ve vztahu k advokátním koncipientům 

a advokátním koncipientkám a tento dopis zaslal na vědomí Ministerstvu spravedlnosti. 
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Dopisy soudům i MSp byly odeslány. PhDr. Chaloupková se pověřuje zajištěním příslušné 

publikace.  

K bodu 7c) lednové schůze: 

Úkol: Ad Konference ADR: Představenstvo přesouvá projednání tohoto bodu na únorovou 

schůzi představenstva.  

Věc je na programu dnešní schůze pod bodem 7a).  

2) Priority  

2a) Zpráva předsedy ČAK o činnosti od předchozí schůze představenstva 

Předseda informoval o nejdůležitějších událostech a jednáních, kterých se zúčastnil od minulé 

schůze představenstva. Podrobně informoval o průběhu pracovní cesty do Bruselu, kdy se spolu 

s JUDr. Mokrým a JUDr. Plachkou zúčastnili setkání vrcholných představitelů advokátních 

komor, které mají stálé zastoupení v Bruselu (Německo, Belgie, Lucembursko, Rakousko 

a Anglie), na kterém byly diskutovány aktuální problémy na poli advokacie v daných zemích, 

a navazující novoroční recepce. Při této příležitosti proběhla i další jednání, 

např. s místopředsedkyní Evropského parlamentu pro digitalizaci Ditou Charanzovou, 

vedoucím odboru Justice a vnitra na Stálém zastoupení ČR při EU Tomášem Hachem, 

vedoucím kabinetu místopředsedkyně Evropské komise Věry Jourové Danielem Braunem 

a delegací MSp. JUDr. Němec na závěr velmi ocenil spolupráci stálých zastoupení advokátních 

komor v Bruselu, která těží ze sdílení informací z evropského legislativního procesu, 

a doporučuje stálé zastoupení ČAK v Bruselu za těchto podmínek zachovat.  

2b) Úschovy 

Předseda informoval o své účasti na jednání kontrolní rady 19. ledna. Doplnil, že kromě 

odpovědí poškozeným ve věci JUDr. Sukové a stanoviska Ministerstvu spravedlnosti zaslala 

Komora též informaci místopředsedkyni Evropské komise Věře Jourové a mezinárodním 

advokátním organizacím, na něž se poškození rovněž písemně obrátili. 

Vedoucí Odboru vnějších vztahů ČAK PhDr. Chaloupková společně s Markem Vítkem, 

jednatelem Media Agency s.r.o., kterého představenstvo na tuto schůzi pozvalo jako hosta, 

představila vstupní návrh osvětové kampaně k advokátním úschovám. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí vstupní návrh osvětové kampaně 

k advokátním úschovám a ukládá odboru vnějších vztahů, aby ve spolupráci s mediální 

agenturou Media Agency s.r.o. tento návrh dále rozpracoval. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 
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 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 2 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 646-02/2024 v navrženém znění. 

2c) Rekonstrukce paláce Dunaj 

Mgr. Miroslava Sedláčková, vedoucí Odboru hospodářského a organizačního ČAK, s odkazem 

na písemné podklady informovala o aktuálním stavu rekonstrukce paláce Dunaj. Konkrétně pak 

zdůvodnila dvě změnová hlášení ohledně výdejníků, nápojových automatů a dezinfekčních 

dávkovačů včetně parametrů těchto změn i dále uvedeného dispozičního řešení 2. a 3. 

nadzemního podlaží.  

Mgr. Sedláčková podrobněji představila a zdůvodnila úpravy projektové dokumentace 

v návaznosti na navrhované změny dispozice 2. a 3. nadzemního podlaží, jejichž cílem 

je efektivnější vnitřní uspořádání prostor.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci vedoucí Odboru 

hospodářského a organizačního ČAK Mgr. Miroslavy Sedláčkové o stavu rekonstrukce paláce 

Dunaj. 

Představenstvo ČAK souhlasí s navrženými změnami fit-outu a ukládá předsedovi ČAK, aby 

podepsal změnová hlášení č. 2 a 10. 

Představenstvo souhlasí s úpravou projektové dokumentace zrekonstruovaných prostor ČAK 

ve 2. a 3. nadzemním podlaží paláce Dunaj a bere na vědomí  rámcový rozpis předložený 

společností Capexus.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 647-02/2024 v navrženém znění. 

2d) Příprava 9. sněmu 

JUDr. Maisner přednesl zprávu výběrové komise pro hodnocení nabídek na zajištění online 

účasti advokátů na sněmu ČAK a odkázal na předložený návrh komise, který tvoří přílohu 

zápisu. JUDr. Maisner připomíná, že v prvním kole předložili uchazeči nabídky na organizaci 

konferenční části společně s volební částí, přičemž se ukázalo, že spojení těchto dvou dodávek 

do jednoho celku není pro ČAK ekonomicky výhodné. Proto došlo k rozdělení zakázky na dvě 

části, kdy uchazeči podávali samostatné nabídky na zajištění části konferenční a části volební. 

Toto rozdělení také souvisí s tím, že zajištění volební části vyžaduje bezprostřední interakci 

s připravovaným portálem Moje ČAK, na kterém je již připravena identifikace advokáta 

prostřednictvím NIA, Bank ID nebo datové schránky. Tato část systému navíc může sloužit 

i mimo sněm, jako univerzální nástroj komunikace Komory s advokáty včetně hlasování per 

https://www.cak.cz/assets/priloha_1_2024_02_vyberove_komise_hlasovani.pdf
https://www.cak.cz/assets/priloha_1_2024_02_vyberove_komise_hlasovani.pdf
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rollam mimo sněm. Naopak zajištění konferenční části je v podstatě jednorázovou službou, 

která s ohledem na vývoj v oblasti ICT může být na dalších sněmech zajišťována zcela jiným 

způsobem. Výběrová komise doporučuje, aby představenstvo vybralo jako dodavatele 

konferenční části 9. sněmu ČAK společnost Guarant International spol. s r.o. a jako dodavatele 

volební části společnost ABUCO ICT s.r.o.  

Představenstvo vzalo na vědomí, že práce na zajištění on-line sněmu je třeba zahájit 

bez zbytečného odkladu tak, aby systém byl plně funkční s dostatečným předstihem 

před sněmem, který se bude konat 3. října 2025, a to přesto, že organizace sněmu on-line a on-

line volby jsou podmíněny přijetím novely zákona o advokacii, která je teprve v legislativním 

procesu, resp. byla schválena vládou a předložena do PSP ČR.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory  vybírá jako dodavatele zajištění konferenční části 

9. sněmu ČAK společnost Guarant International, spol. s r.o., IČO 4524540, a jako dodavatele 

volební části sněmu společnost ABUCO ICT s.r.o., IČO 29153905. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 648-02/2024 v navrženém znění. 

2e) Nový web ČAK 

Předseda seznámil představenstvo s aktuálním stavem přípravy nových webových stránek 

ČAK. Informoval, že UX analýza webu již byla dokončena a nyní jsou implementovány 

grafické úpravy. Poté bude provedena revize textů a jejich úprava. Nadále platí stanovený 

nejzazší termín pro spuštění nového webu ČAK, tedy 1. květen 2024.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci Josefa Fialy o stavu vývoje 

nových webových stránek České advokátní komory.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 649-02/2024 v navrženém znění. 

2f) Únik ze spisu v kauze Dozimetr 

JUDr. Sokol informoval představenstvo o úniku informací ze spisu v kauze Dozimetr, který  

vyplývá  zejména ze skutečnosti, že novináři v článcích věnujících se této problematice citují, 

že čerpají informace z „návrhu na podání obžaloby“, což, jak zdůrazňuje JUDr. Sokol, 
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je dokument, který obvykle nemá obhajoba k dispozici.  Pokud by jej chtěla získat, může tak 

učinit pouze v rámci nahlédnutí do trestního spisu, z něhož bude jednoznačně seznatelné, který 

advokát si návrh opatřil.  Z výše uvedeného je tedy téměř jisté, že k posledním únikům v kauze 

Dozimetr nedochází ze strany advokátů, jak bylo v minulosti opakovaně naznačováno, 

ale z jiných zdrojů. 

Představenstvo proto pověřilo předsedu, aby s uvedenou skutečností seznámil ředitele Národní 

centrály proti organizovanému zločinu a Vrchní státní zastupitelství v Praze a požádal 

je o vyjasnění původu úniku informací.  

2g) Termín schůze představenstva – květen  

Na schůzi představenstva 19. června 2023 byly stanoveny termíny jeho schůzí do dubna 2024 

včetně. Termín letošní červnové schůze představenstva je dán, jelikož jde o pravidelné společné 

zasedání s představenstvem Slovenské advokátní komory. Nyní je zapotřebí stanovit pouze 

termín letošní květnové schůze představenstva. Předseda po krátké diskusi navrhl, 

aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory stanovuje termín květnové schůze představenstva 

na 20. – 21. května 2024.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 650-02/2024 v navrženém znění. 

3) Legislativa  

3a) Novela zákona o advokacii – pozměňovací návrh (kontrola úschov)  

JUDr. Justoň informoval, že vláda předložila 24. ledna 2024 návrh novely zákona o advokacii 

k projednání v Poslanecké sněmovně.  

V této souvislosti přednesl JUDr. Justoň představenstvu pozměňovací návrh reflektující 

legislativní nedostatky zjištěné v souvislosti s kauzou zpronevěry advokátních úschov 

JUDr. Sukovou. Tento návrh  by mohla ČAK předložit v souvislosti s novelou zákona 

o advokacii projednávanou v Poslanecké sněmovně. V nastalé diskusi členové představenstva 

diskutovali různé varianty legislativních návrhů s tím, že převažuje názor, že otázku případného 

garančního fondu by v první řadě měla rozhodnout advokacie na půdě vrcholného orgánu 

stavovské samosprávy, tedy na sněmu. Na druhou stranu, pokud by kontrolní rada 

při kontrolách úschov disponovala oprávněním prolomit bankovní tajemství, není sporu o tom, 

že taková pravomoc by bezpečnost advokátních úschov zvýšila, aniž by měla negativní dopady 

na způsob jejich provádění.  
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Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí aktuální stav legislativního procesu 

ohledně návrhu novely zákona o advokacii. 

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy, 

aby připravil legislativní návrh změny zákona o advokacii, který bude po konzultaci s MSp 

předložen do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR v rámci právě probíhajícího projednávání 

návrhu novely zákona o advokacii (sněmovní tisk 623) v Poslanecké sněmovně tak, 

aby v případě kontroly advokátních úschov mohla kontrolní rada ČAK na základě žádosti  

obdržet bez souhlasu kontrolovaného advokáta od bank, spořitelních a úvěrových družstev 

a zahraničních bank informace o stavech účtů advokátních úschov a pohybu peněžních 

prostředků na nich.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 651-02/2024 v navrženém znění. 

Mgr. Trojan poté informoval o odpovědích předsedů soudů na dotaz ohledně kontrol 

advokátních koncipientů při vstupech do soudních budov. S odkazem na některá vyjádření 

doporučil, aby byla též navržena novelizace § 7 odst. 2 zákona č. 6/2002 Sb. tak, že výjimka 

tam uvedená se vztahuje též na advokátní koncipienty.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení:   

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy, 

aby připravil legislativní návrh změny zákona o soudech a soudcích tak, aby pro advokátní 

koncipienty platily při vstupu do soudních budov stejné podmínky jako pro advokáty.  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 652-02/2024 v navrženém znění. 

3b) Informace o legislativním procesu 

Poté, co JUDr. Justoň s odkazem na písemný podkladový materiál přednesl podstatné body 

z informací o legislativním procesu za leden 2024, předseda navrhl, aby představenstvo přijalo 

toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informace o legislativním procesu 

za leden 2024.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 
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Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 653-02/2024 v navrženém znění. 

3c) Pozvánka na jednání podvýboru ÚPV PSP ČR – vládní návrh zákona o hromadném 

občanském řízení soudním 

Předseda informoval, že obdržel pozvánku na neveřejnou schůzi podvýboru Ústavně-právního 

výboru PSP pro justici, kde by měly být prodiskutovány další pozměňovací návrhy k vládnímu 

návrhu zákona o hromadném občanském řízení soudním.  

Po projednání věci předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje JUDr. Čápa a JUDr. Justoně, aby se schůze 

podvýboru zúčastnili a uplatnili připomínky zpracované Sekcí pro právo soukromé ČAK.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 654-02/2024 v navrženém znění. 

4) Matrika 

4a) Činnost Odboru matriky v roce 2023 a plán dalšího rozvoje  

Mgr. Trojan informoval, že v roce 2023 byla hlavní prioritou Odboru matriky digitalizace 

agend tak, aby se snížila administrativní zátěž odboru, s tím, že některé dokumenty si budou 

moci vygenerovat dle svých potřeb advokáti sami po spuštění nového webu ČAK v rámci 

zabezpečeného portálu MojeČAK. Do budoucna se počítá např. s přípravou metodiky pro 

nástupce / zástupce vyškrtnutých / pozastavených advokátů, přípravou rezervačního systému 

pro sjednání termínu výměny / převzetí knihy o prohlášení o pravosti podpisu, vyhotovení 

identifikačního průkazu atd.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí Stručnou informaci k činnosti odboru 

matriky a další plánu jeho rozvoje.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 655-02/2024 v navrženém znění. 

4b) Přehled počtu advokátů a advokátních koncipientů  

Předseda s odkazem na předložený přehled předložený Odborem matriky navrhl, 

aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí přehled odboru matriky, z něhož 

se zjišťuje, že ke dni  2.2.2024 bylo v seznamech vedených Českou advokátní komorou zapsáno 

12.868 aktivních advokátů a 2.377 aktivních advokátních koncipientů.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 656-02/2024 v navrženém znění. 

4c) Doplnění komise pro uznávání zahraničního vzdělání žadatelů o zápis do seznamu 

advokátních koncipientů  

 JUDr. Novotná a JUDr. Miketa upozornili, že po jmenování JUDr. Dolanské Bányaiové 

ústavní soudkyní má Komise ČAK pro posuzování žádostí o uznání zahraničního vzdělání 

pro zápis do seznamu advokátních koncipientů pouze dva členy. Z tohoto důvodu požádali, 

aby představenstvo doplnilo tuto komisi alespoň o jednu osobu. Předseda po zjištění 

souhlasného stanoviska navržené členky navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory jmenuje náhradnici představenstva Mgr. Hanu 

Gawlasovou členkou komise pro posuzování žádostí o uznání zahraničního vzdělání pro zápis 

do seznamu advokátních koncipientů. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 657-02/2024 v navrženém znění. 

5.  Odbor výchovy a vzdělávání (JUDr. Brückler, Ing. Matoušková)  

5a) Zpráva o vzdělávacích akcích pro advokátní koncipienty a advokáty v lednu 2024  

Předseda s odkazem na předloženou zprávu navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o vzdělávacích akcích 

pro advokátní koncipienty a advokáty v Praze a Brně v lednu 2024.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 658-02/2024 v navrženém znění. 

5b) Finanční analýza stávajícího systému vzdělávání advokátních koncipientů 

JUDr. Miketa  v souladu s úkolem z prosincové schůze představenstva předložil finanční 

analýzu stávajícího systému vzdělávání advokátních koncipientů a zmínil její nejdůležitější 
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body. Tato analýza bude podkladem pro úvahy o úpravě koncepce vzdělávání advokátních 

koncipientů, jejíž návrh by měl být předložen na zářijovou schůzi představenstva. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí finanční analýzu stávajícího systému 

vzdělávání advokátních koncipientů.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 659-02/2024 v navrženém znění. 

5c) Školení pro advokáty v oblasti IT ve spolupráci s Centrem práva, technologií 

a digitalizace PF UK 

JUDr. Miketa informoval o stávajících jednáních s Právnickou fakultou Univerzity Karlovy 

týkajících se nabízených školení pro advokáty v oblasti IT, kdy v současné době se  kromě 

obsahové náplně hledá i optimální model školení tak, aby nebyla ekonomicky ztrátová.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o stavu jednání a příprav 

školení pro advokáty z oblasti ICT nabízených Centrem práva, technologií a digitalizace 

Právnické fakulty Univerzity Karlovy.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 660-02/2024 v navrženém znění. 

5d) Zápis zahraničních advokátů do seznamu ČAK 

JUDr. Miketa stručně komentoval zprávu Odboru matriky a Odboru výchovy a vzdělávání 

o posuzování slučitelnosti podmínek, za kterých žadatelé o složení uznávací zkoušky a zápis 

do seznamu zahraničních advokátů poskytují právní služby v domovském státě, s podmínkami 

zákona o advokacii.  

Předseda po diskusi navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu Odboru matriky a Odboru 

výchovy a vzdělávání ČAK o posuzování slučitelnosti podmínek podle § 5a odst. 1 zákona 

o advokacii. Odboru matriky a Odboru výchovy a vzdělávání se ukládá, aby ve spolupráci 

s Legislativním odborem a odborem MEZ formulovali základní podmínky naplňování 

předpokladů uvedených v § 5a odst. 1 písm. a) ZA a jejich ověření.  
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Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 661-02/2024 v navrženém znění. 

Předseda poté v 18.00 hodin pondělní jednání ukončil, poděkoval všem za účast a schůzi 

představenstva do úterních 09.00 hodin přerušil. 

 

 

 

 

 

 

 

6. února 2024 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

JUDr. Martin Maisner, Ph.D., MCIArb. 

JUDr. Monika Novotná 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Kamil Blažek 

Mgr. František Korbel, Ph.D. 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

Mgr. Pavel Kroupa 

JUDr. Antonín Mokrý 

JUDr. Jan Mikš 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

 

 

JUDr. Petr Čáp 

PhDr. Iva Chaloupková 

 

On-line: 

 

Za regionální zástupce: 

JUDr. Radek Šmerda, 

Ph.D. 

 

OMLUVENI:  

JUDr. Tomáš Sokol 

Mgr. Lukáš Trojan 

 

 

 

 

JUDr. Hana Gawlasová 

JUDr. Karel Brückler 

JUDr. Tomáš Herblich 

 

 

JUDr. Irena Schejbalová 
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6.  Mezinárodní odbor (MEZ) – (JUDr. Maisner, Mgr. Vojířová) 

6a) Evropská legislativa 

Návrh nařízení o umělé inteligenci 

Stálá zástupkyně ČAK v Bruselu zpracovala a předložila představenstvu obsáhlou zprávu 

o připravovaném návrhu nařízení o umělé inteligenci (AI Act), jakožto i stanovisku 

a připomínkách CCBE. Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

 Představenstvo České advokátní komory  rozhodlo, že návrh nařízení o umělé inteligenci 

(AI Act) bude předložen Sekci pro právo trestní, a to zejména za účelem posouzení, 1) zda 

specifikace účasti na organizované zločinecké skupině reflektuje dříve vznášené obavy ČAK 

z neomezeného rozšíření kategorie závažných trestných činů na organizovanou skupinu a 2 zda 

znění výjimek pro uplatnění použití biometrické identifikace v reálném čase versus následně 

je ústavně konformní. Představenstvo dále doporučuje  sepsat a uplatnit další připomínky, které 

připraví Sekce pro právo trestní ve spolupráci se stálou zástupkyní ČAK v Bruselu, která 

následně zajistí jejich předání unijním institucím. Stálé zástupkyni v Bruselu Mgr. Dvořákové 

Recové se ukládá, aby ve spolupráci s JUDr. Novákem ml. připravila podklad pro Sekci pro 

právo trestní k rozhodnutí.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 662-02/2024 v navrženém znění. 

Ostatní  

Po projednání další obsáhlé zprávy vypracované stálou zástupkyní ČAK v Bruselu týkající se 

evropské legislativy předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci o AML legislativním balíčku 

a směrnici o ochraně životního prostředí prostředky trestního práva .  

Představenstvo České advokátní komory ukládá Sekci pro AML, aby  posoudila aktuálně 

projednávané předpisy týkající se AML,  zejména navrhovaný článek 38 AML směrnice o boji 

proti praní peněz, pokud jde o dopad této směrnice na advokátní samosprávu, resp. dohled 

ze strany FAÚ.  

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy ČAK, aby 

zjistil aktuální stav prací na Ministerstvu spravedlnosti ohledně nařízení o předávacích 

a uchovávacích příkazech pro elektronické důkazy v trestních věcech a aby ve spolupráci se 

stálou zástupkyní ČAK v Bruselu připravil oficiální stanovisko ČAK k tomuto nařízení. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 
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 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 663-02/2024 v navrženém znění. 

6b) Vyúčtování zahraničních cest za r. 2023 

Předseda s odkazem na písemný podkladový materiál navrhl, aby představenstvo přijalo toto 

usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí Přehled nákladů na zahraniční 

služební cesty v roce 2023.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 664-02/2024 v navrženém znění. 

6c) Shrnutí činnosti bruselské zástupkyně a Aktuality z EU za prosinec 2023 a leden 

2024 

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí Shrnutí činnosti bruselské zástupkyně 

a Aktuality z EU za prosinec 2023 a leden 2024, které jsou přílohou zápisu ZDE a ZDE.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 665-02/2024 v navrženém znění. 

6d) Žádost o podporu ČAK: Společné prohlášení k Odsouzení soudních útoků na 

disidenty v Íránu: Výzva k právní integritě“ 

JUDr. Mokrý informoval, že se na ČAK  obrátil pan Mohamed Haníf Jazairi, tajemník iniciativy 

„Spravedlnost pro oběti masakru v Íránu v roce 1988“, který požádal o podporu a podpis 

společného prohlášení k odsouzení soudních útoků na disidenty v Íránu „Výzva k právní 

integritě“, kterou již dříve podepsala také mezinárodní advokátní organizace FBE a další 

advokátní komory.  

Po diskusi se představenstvo shodlo, že není nutné samostatně se k této výzvě připojovat, neboť 

tak Komora již učinila nepřímo tím, že u příležitosti Dne ohroženého advokáta, který je tento 

rok zaměřen na íránské advokáty, publikovala k tomuto tématu článek v Advokátním deníku. 

Zároveň je ČAK členem Federace evropských advokátů (FBE), která podepsala Společné 

prohlášení Koalice za den ohroženého advokáta.  

V tomto duchu byl zformulován návrh odpovědi na žádost Mohameda Hanífa Jazairiho. 

https://www.cak.cz/assets/priloha_2_2024_2_shrnuti-cinnosti-bruselske-zastupkyne.pdf
https://www.cak.cz/assets/priloha_3_2024_03_aktuality-eu.pdf
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Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory vyslovuje souhlas s návrhem odpovědi, která bude 

za ČAK odeslána panu Mohamedu Hanífu Jazairimu.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 666-02/2024 v navrženém znění. 

6e) Zadávání právních služeb orgány veřejného sektoru  

Mgr. Korbel s ústním zdůvodněním navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory ukládá odboru MEZ, aby  zpracoval srovnávací studii 

v rámci evropských advokátních komor se zaměřením na implementaci tzv. zadávací směrnice 

ve vztahu k zadávání právních služeb orgány veřejného sektoru, zejména jak je v jednotlivých 

zemích upravena výjimka z povinného veřejného zadávání právních služeb.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 667-02/2024 v navrženém znění. 

7.  Různé 

7a) Návrh na udělení advokátního vyznamenání JUDr. Václavu Vlkovi (Mgr. Trojan) 

Mgr. Trojan navrhl, aby Komora udělila advokátu JUDr. Václavu Vlkovi, který náhle zemřel 

19. ledna 2024, in memoriam nejvyšší advokátní vyznamenání Záslužný kříž za jeho 

dlouholetou činnost v orgánech České advokátní komory, když působil v Kontrolní radě, 

Odvolací kárné komisi a byl řadu let předsedou Výboru pro vnější vztahy ČAK. Svou bohatou 

publikační činností často přispíval k pozitivnímu vnímání advokacie. Předseda poté navrhl, aby 

představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí s tím, aby předseda ČAK udělil vyznamenání 

ČAK Záslužný kříž in memoriam JUDr. Václavu Vlkovi.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 668-02/2024 v navrženém znění. 
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7b) Pozvánka předsedy VS v Praze – Kulatý stůl k připravovaným změnám v kárném 

řízení (JUDr. Němec) 

Předseda informoval o pozvánce předsedy Vrchního soudu v Praze na Kulatý stůl k tématu 

připravovaných změn v kárném řízení, kterého by se měli účastnit představitelé obou 

nejvyšších soudů, Nejvyššího státního zastupitelství a profesních organizací soudců a státních 

zástupců, Ministerstva spravedlnosti a Parlamentu. 

Předseda po projednání věci   navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory rozhodlo, že se Kulatého stolu Kárné řízení a jeho 

nová perspektiva na Vrchním soudu v Praze 25. dubna 2024 za Českou advokátní komoru 

zúčastní Mgr. Lukáš Trojan a JUDr. Petr Čáp.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 669-02/2024 v navrženém znění. 

7c) Pozvánka PSP - Kulatý stůl k možným úpravám dovolacího řízení (JUDr. Němec) 

S odkazem na pozvánku poslankyně Evy Decroix a po projednání věci předseda navrhl, aby 

představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory rozhodlo, že se Kulatého stolu k možné úpravě 

dovolacího řízení v Poslanecké Sněmovně 4. března 2024 za Českou advokátní komoru zúčastní 

JUDr. Robert Němec a JUDr. Monika Novotná. Dále představenstvo navrhuje, aby s nabídkou 

účasti jako další zástupci České advokátní komory na této akci byli osloveni JUDr. Stanislav 

Balík a JUDr. Renáta Šínová.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 670-02/2024 v navrženém znění. 

7d) Žádost advokáta o přistoupení ČAK k ústavní stížnosti / dovolání (JUDr. Čáp) 

Na ČAK se  obrátil advokát s dotazem, zda by měla zájem být vedlejším účastníkem ve věci 

mimořádného opravného prostředku, který bude směřovat proti rozhodnutí soudu, jenž 

radikálně zkrátil vyúčtovanou odměnu právního zástupce ustanoveného soudem v civilním 

řízení.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory  souhlasí se vstupem ČAK do řízení jako vedlejší 

účastník, za předpokladu, že žadatel takové řízení zahájí a předloží ČAK dostatečné podklady 

a argumenty.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 671-02/2024 v navrženém znění. 

JUDr. Žižlavský při této příležitosti navrhuje, aby Komora revidovala pravidla, za nichž 

vstupuje jako vedlejší účastník do řízení ve věcech, které mají dopad na celou advokacii 

a přesahují individuální zájem advokáta. Zároveň navrhuje, aby se ČAK zabývala možností 

vstupovat do řízení nejenom na straně a na návrh účastníka řízení, ale jako tzv. amicus curiae. 

Tento bod bude zařazen na příští schůzi představenstva.  

7e) Podnět advokáta ke snížení poplatku za opakovanou advokátní zkoušku 

(JUDr. Čáp) 

JUDr. Čáp přednesl podnět advokáta ke snížení poplatku za opakovanou advokátní zkoušku 

v případě, kdy kandidát opakuje zkoušku pouze z jednoho oboru práva. Tento advokát současně 

požádal o prominutí části příspěvku na činnost ČAK za rok 2024. 

Předseda po diskusi navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo ČAK souhlasí, aby poplatek za opakovanou advokátní zkoušku vykonávanou 

pouze z jednoho oboru byl snížen na částku 4 000 Kč a ukládá Odboru vnější a vnitřní 

legislativy ČAK, aby připravil tomu odpovídající změnu usnesení představenstva č. 2/2004 

Věstníku.  

Představenstvo České advokátní komory postupuje žádost advokáta o prominutí části  

příspěvku na činnost ČAK za rok 2024 pověřenému členu představenstva JUDr. Ondřeji 

Trubačovi, Ph.D., LL.M. a pověřené náhradnici představenstva Mgr. Haně Gawlasové. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 672-02/2024 v navrženém znění. 

7f) Advokáti do škol, Bankéři do škol (JUDr. Plachká) 

JUDr. Plachká informovala představenstvo, že JUDr. Petr Toman v návaznosti na rezignaci 

člena představenstva sdělil, že nadále nebude koordinovat projekt Advokáti do škol. S ohledem 

na tuto skutečnost JUDr. Plachká navrhuje, aby představenstvo pověřilo koordinací jednoho 

z členů či náhradníků představenstva tak, aby byla zajištěna informovanost členů 

představenstva o projektu Advokáti do škol. Navrhuje, aby koordinátorem byl jmenován 
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Mgr. Pavel Kroupa, který se již projektu věnoval v rámci projektu Advokáti do dětských 

domovů, a aby navázal komunikaci s Českou bankovní asociací  ohledně možnosti spolupráce 

s projektem Bankéři do škol. JUDr. Trubač informoval představenstvo, že tuto záležitost 

projedná s Mgr. Ronaldem Němcem, původním duchovním otcem projektu Advokáti do škol.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory jmenuje koordinátorem projektu Advokáti do škol 

Mgr. Pavla Kroupu. Zároveň pověřuje Mgr. Kroupu, aby provedl revizi stávajícího fungování 

projektu a navrhl případné úpravy do budoucnosti. Zprávu předloží na dubnovou schůzi 

představenstva.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 673-02/2024 v navrženém znění. 

7g) Výjezdní zasedání představenstev ČAK a SAK (PhDr. Chaloupková) 

PhDr. Chaloupková informovala o stavu příprav společného výjezdního zasedání 

představenstev České advokátní komora a Slovenské advokátní komory.  

Předseda po krátké diskusi navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí obě varianty předběžného programu 

společného zasedání představenstev ČAK a SAK ve dnech 23. až 25. června 2024 včetně 

předběžných rozpočtů. Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru vnějších vztahů 

a Odboru hospodářskému a organizačnímu ČAK, aby organizačně zajistily toto výjezdní 

zasedání, s důrazem na efektivní vynaložení finančních nákladů. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 2 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 674-02/2024 v navrženém znění. 

7h) Zpráva o činnosti knihoven ČAK v r. 2023  

Předseda s odkazem na předloženou zprávu Mgr. Lenky Danilišin a Aleny Karlové o činnosti 

knihoven ČAK v roce 2023 navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí Zprávu o činnosti knihoven ČAK 

v Praze a v Brně.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 
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Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 675-02/2024 v navrženém znění. 

7i) Žádost o příspěvek na tenisový turnaj (JUDr. Miketa) 

JUDr. Radim Miketa, jako jeden z organizátorů tradičního mezinárodního tenisového turnaje 

ve čtyřhrách „Prezidentský pohár“, s odkazem na písemný podklad požádal o příspěvek ze 

sociálního fondu ČAK ve výši 70.000 Kč na úhradu nákladů na pronájem tenisové haly, míčů, 

cen pro vítěze a drobné občerstvení.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje příspěvek ze sociálního fondu ČAK v částce 

70.000 Kč na 17. ročník mezinárodního tenisového turnaje v Ostravě ve čtyřhrách - 

Prezidentský pohár, který se bude konat ve dnech 22.3.-23.3.2024 v Ostravě. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1  

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 676-02/2024 v navrženém znění. 

7j) Zpráva o zasedání Výboru regionálních představitelů (JUDr. Miketa) 

JUDr. Miketa s odkazem na zápis  ze zasedání Výboru regionálních představitelů konaného 

8. ledna 2024 v Praze informoval o jeho průběhu, nejdůležitějších závěrech, jakož i o tom, 

že regionální představitelé převážně nepovažují za vhodné zavedení garančního fondu 

pro  advokátní úschovy, s ohledem na princip, že by v zásadě poctiví advokáti dopláceli 

na defraudace nepoctivých kolegů. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informace o průběhu zasedání Výboru 

regionálních představitelů 8. ledna 2024.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 677-02/2024 v navrženém znění. 

7k) Stálá konference českého práva – žádost o finanční příspěvek (PhDr. Chaloupková) 

PhDr. Chaloupková informovala, že JUDr. Karel Havlíček, zakladatel Stálé konference 

českého práva,  dopisem z 10. ledna 2024 požádal ČAK o finanční příspěvek na organizaci 

odborných právnických seminářů / konferencí plánovaných na rok. 2024.  

Předseda po krátké diskusi navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory souhlasí, aby Česká advokátní komora poskytla 

finanční příspěvek ve výši 100.000 Kč Stálé konferenci českého práva na konání odborných 

právnických akcí s účastí advokátů v roce 2024 a ukládá Odboru vnějších vztahů ČAK, 

aby v součinnosti se Stálou konferencí českého práva zajistil prezentaci jednotlivých akcí 

v médiích ČAK.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 678-02/2024 v navrženém znění. 

7l) Karlovarské právnické dny – žádost o příspěvek 

V úvodu se JUDr. Novotná vyloučila z projednávání této věci.  

JUDr Němec konstatoval, že viceprezident společnosti Karlovarské právnické dny 

JUDr. Vladimír Zoufalý dopisem z 8. ledna 2024 požádal ČAK, aby se stala spolupořadatelem 

31. ročníku Karlovarských právnických dní ve dnech 13. – 15. června 2024 a poskytla finanční 

příspěvek na tuto akci.  

Po diskusi, během níž zaznělo několik možných výší příspěvku, předseda navrhl, aby 

představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí, aby Česká advokátní komora poskytla 

finanční příspěvek ve výši 75.000 Kč na XXX. konferenci Karlovarské právnické dny ve dnech 

13. – 15. června 2024.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 5 Proti: 1 Zdržel se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 679-02/2024 v navrženém znění. 

7m) Stížnost vězněné osoby – nemožnost kontaktu advokáta na přesměrovaný telefon 

(JUDr. Němec) 

Předseda informoval o dopisu klienta ve výkonu trestu odnětí svobody, jenž si stěžuje, že mu 

ve věznici není umožněn telefonní kontakt s obhájcem, když obhájce má telefonní číslo 

nahlášené věznici pro kontakt klienta s ním přesměrované na jiné telefonní číslo. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje tajemníka, aby se spojil se stěžovatelem.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 
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Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 680-02/2024 v navrženém znění. 

7n) Den otevřených dveří advokátních kanceláří v Brně (JUDr. Trubač) 

JUDr. Trubač informoval o záměru uspořádat v Brně Den otevřených dveří advokátních 

kanceláří s cílem propojit studenty právnických fakult, koncipienty, ale i advokáty s dalšími 

advokátními kancelářemi. Spoluorganizátory akce by byla ČAK, advokátní kancelář Valíček 

& Valíčková  a Právnická fakulta Masarykovy univerzity.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí se spoluúčastí České advokátní komory 

na Dni otevřených dveří advokátních kanceláří v Brně a ukládá JUDr. Schejbalové, 

aby pobočka ČAK v Brně poskytla na této akci součinnost.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 681-02/2024 v navrženém znění. 

7o) Kongres Právní prostor – žádost o záštitu (JUDr. Maisner) 

ATLAS Consulting spol. s r.o. požádala dopisem z 8. ledna 2024 ČAK o udělení hlavní 

odborné partnerské záštity pro 12. ročník kongresu Právní prostor 2024, který se uskuteční 

ve dnech 9. a 10. dubna 2024 na Seči.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí s udělením hlavní odborné partnerské záštity 

pro 12. ročník kongresu Právní prostor 2024.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 682-02/2024 v navrženém znění. 

Poté, ve 12:25 hodin, předseda poděkoval přítomným za účast a schůzi představenstva 

ukončil.   

 

Zapsala: Mgr. Lenka Vobořilová  

 

Správnost zápisu ověřil: JUDr. Petr Čáp, tajemník ČAK  


